
در هر کشوری ممکن است ورزش خاصی به عنوان ورزش 

اول مطرح باشـــد. ورزش اول بودن البته الزاما با استقبال 

عموم و علاقه اکثریت جامعه همراه نیســـت اما گاهی یک 

کشور در ورزشی خاص پیشرفت بسیار زیادی دارد. از این 

دســـت می شود به بســـکتبال آمریکا، ژیمناستیک چین، 

والیبال لهســـتان، هاکی روی یخ فنلاند و شـــاید کشتی 

ایران اشاره کرد. 

اخیرا با توجه به ناکامی فوتبال ملی در جام ملت های آسیا و 

انتشار برخی ارقام و اعداد مربوط به پاداش ها و حقوق های 

اهالی فوتبال، برخی واکنش ها در فضای مجازی و بازیکنان 

رشته های اصطلاحا منهای فوتبال قابل توجه بودند. 

عموم نظرات حول محور تبعیض و تفاوت در میان رشته های 

ورزشـــی بوده اند و بسیاری از ورزشـــکاران از اینکه میزان 

دریافتی آنها گاه هیچ سنخیتی با میزان دریافتی و درآمد 

فوتبالیســـت ها ندارد، معترض و منتقد بوده اند. به همین 

دلیل چند مثال مشـــابه آسیایی و اروپایی را در این عرصه 

بررسی می کنیم. 

آس اســـپانیا در گزارش ۱۴ نوامبر ۲۰۱۸ با اشاره به نقش 

مهم فوتبال در لباس یک صنعت به قلم فرناندو سولو آورده 

است: »هیچ رشته ورزشی ای در تاریخ اسپانیا نتوانسته به 

اندازه فوتبـــال در تقویت وحدت ملی و تزریق روحیه ملی 

و نشـــاط اثرگذار باشد. فرمول یک، بسکتبال، هندبال یا 

رشـــته های پایه اهمیت خاص خـــود را دارند و بودجه این 

رشته ها البته از سوی فدراسیون همان ورزش تامین می شود 

اما گاهی حق دارند بابت حمایت پادشـــاه یا وزیری خاص 

از فوتبال شـــاکی باشند. هیچ ورزشی به اندازه فوتبال در 

اســـپانیا در امور حاکمیتی تاثیرگذار و مفید نبوده است. 

بیهوده نیســـت که از فوتبال به عنوان صنعت یاد می کنند 

و اگر واقع گرا باشیم مشخص است که هیچ ورزشی به این 

اندازه تاثیرگذار نبوده که به آن لقب صنعت داده شود.«

در دســـامبر ۲۰۱6 روزنامـــه »گاردین« انگلیس در بخش 

بین الملل خود در یادداشتی به قلم جاناتان کات نوشت: 

»در انگلیس فوتبال ورزش ملی اســـت، هر ورزشی جایگاه 

و ارزش خاص خودش را دارد اما خیلی مشـــخص اســـت 

کـــه فوتبال برای انگلیس یعنی زندگی و مردم بریتانیا این 

حقیقت را قبول دارند. دولت انگلیس حق ندارد به رشته های 

ورزشی ای که خودشان فدراسیون  دارند، کمک کند و هر 

فدراسیونی برای آن که استقلال خودش را حفظ کند باید 

درآمدزایی داشته باشد اما اینکه بزرگ ترین اسپانسرها در 

انگلیس به سمت فوتبال رغبت دارند، دیگر تقصیر حاکمیت 

نیست و بزرگ ترین حامیان مالی به سمت ورزشی می روند 

که سود بیشتری برای آنها داشته باشد.«

وب ســـایت وابســـته به خبرگزاری »شـــینهوا« چین آورده 

است: »ژیمناستیک نامی است که دست کم در ۱۰ سال 

گذشـــته در کنار نام چین معنا شده و چین در این ورزش 

ســـرمایه گذاری کلانی داشته اســـت، ژیمناستیک الزاما 

ورزش اول چین نیســـت اما همیشـــه در آن مدعی بوده و 

سیســـتم آموزش و پرورش چین نیز این ورزش را در اولویت 

آموزش به دانش آموزان قرار داده اســـت. دولت چین نیز 

حمایت بســـیار خوبی از این ورزش داشته و ثابت کرده که 

در کنار فدراسیون ژیمناستیک چین می تواند یک حامی 

بزرگ و خوب باشـــد. اما فوتبال از زمانی خاص در اولویت 

قرار گرفته و چین در این زمینه هم هزینه کرده و هم درآمد 

بسیار خوبی داشته است.«

در کشور فرانسه به گواه مقاله تازه منتشر شده خبرگزاری 

رسمی فرانسه، رشته ورزشـــی فوتبال به عنوان یک رشته 

درآمدزا در حد صنعت معرفی شـــده و مالکان کشورهای 

عربی همچنین ثروتمندان مســـتقر در مناطق آزاد تجاری 

این کشور با خرید سهام باشگاه ها از پرداخت مالیات معاف 

می شوند. این اتفاق برای رشته های ورزشی دیگر در نظر 

گرفته نشد و بیانیه فدراسیون فوتبال فرانسه در این رابطه 

خواندنی بود: »رشته های دیگر ورزشی چرا باید توقع این 

حمایت خاص را داشته باشـــند؟ فوتبال برای فرانسه ای 

کـــه به تازگی از درد و فشـــار اقتصادی نجات پیدا کرده و 

وحدت ملی آن به شدت خدشه دار شده، یک نعمت بزرگ 

اســـت و باید قدر آن را دانست. هر چه لوشامپیونه بیشتر 

جان بگیرد، فرانسه هم بیشتر باید به خودش افتخار کند.«

بدیهی اســـت که فدراســـیون فوتبال در هر کشوری باید 

مستقل باشـــد و در حکم یک سفارتخانه از فیفا محسوب 

شود اما کمک های دولتی و گاه کمک های حامیان مالی 

بزرگ در این رابطه می تواند نجات بخش باشد، آن هم برای 

ورزشی که بدون تردید حق دارد خود را در صورت حرفه ای 

بودن، یک صنعت بداند و در لباس یک صنعت ظاهر شود 

و بیش از بقیه رشته ها مورد توجه قرار بگیرد. 

محمدرضا رودکی، قهرمان سابق جودوی ایران و همچنین 

مدیر کنونی تیم های ملـــی در گفت وگوی اختصاصی با 

»فرهیختگان« درباره آخرین وضعیت این رشـــته در سال 

منتهی به المپیک و در روزهایی که فدراسیون با سرپرست 

اداره می شـــود، اظهار داشـــت: »به هر حال وقتی تغییر و 

تحولی صورت می گیرد هرطور حســـاب کنید با آمدن فرد 

جدید، طول می کشـــد تا اوضاع به حالت عادی برگردد. 

خدا را شـــکر با حمایـــت  داورزنی جودو در وضعیت خوبی 

به سر می برد.« 

قهرمان سابق ســـنگین وزن جودوی ایران و جهان درباره 

انتخابـــات پیـــش رو و حضور یکی دو نامزد بدون ســـابقه 

جودو و مدیریت کلان و اینکه  آیا آنها می توانند در این برهه 

حساس به این رشته کمک کنند یا خیر، بیان داشت: »هم 

آقای عمادی، هم کارشناسان و هم مسئولان وزارت ورزش و 

جوانان به این قضیه واقف هستند و من هم موافقم. با این 

حال نباید زود قضاوت کرد. اگر با شناخت کامل شخصی 

زمام کار را به دست بگیرد می تواند مثمرثمر باشد اما ممکن 

است فردی آشـــنا به سیستم باشد و بتواند به خوبی همه 

چیز را تحت کنترل خود قرار دهد. امیدوارم بهترین اتفاق 

برای جودو رخ بدهد.« 

وی درباره علت پناهنده شدن آرش آقایی جودوکار ایرانی 

و همچنیـــن پیش از او که دو جـــودوکار دیگر هم این کار 

را انجـــام داده بودند تصریح کرد: »گاهی اوقات مســـائل 

و تصمیمات، کاملا شـــخصی است و ربطی به فدراسیون 

ندارد. آقای نصیرپور شناسنامه ترکیه ای داشتند. ایشان 

در سیستم تیم ملی کار می کرد اما تصمیم گرفت و صلاح 

دانست که در کشور دیگری به مبارزه و رقابت بپردازد. آقای 

آقایی در سال ۲۰۱3 در مسابقات جوانان آسیایی صاحب 

مدال برنز شد ولی در عرصه بزرگسالان به توفیق چندانی 

دست پیدا نکرد. ایشان در چند مسابقه کشوری رتبه های 

درخوری را به دست نیاورد تا اینکه سرانجام در یک رقابتی 

که دو سال پیش برگزار شد عملکرد خوبی داشت؛ ما دعوت 

کردیم تا به عنوان حریف تمرینی در اردوی تیم ملی حضور 

داشته باشد. اما بعد از مدتی ایشان اعلام کردند به خاطر 

استخدام شـــدن در شهرداری تبریز مرخصی می خواهند 

و به همین بهانه دیگر در اردو حاضر نشـــدند. ایشـــان در 

دو ســـه سال اخیر هیچ اعزامی نداشته و ما در وزن ایشان 

ورزشکاران بنامی چون سعید ملایی و بریمانلو را داریم که در 

مسابقات مختلف درخشیده اند. در حال حاضر آقای آقایی 

در وزن ۸۱کیلوگرم به عنوان نفر دوم یا سوم تیم آذربایجان 

مشـــغول هستند در حالی که سعید ملایی نفر اول دنیا در 

همین وزن برای ما به روی تاتامی می رود. ســـعید ملایی 

جزء اعجوبه های جودوی دنیاست و از کشورهای مختلف 

برای او دعوتنامه فرســـتاده می شود تا به صورت رایگان در 

مسابقات مختلف شرکت کند.«

وی همچنین اذعان داشـــت: »ما هم دوست داریم مانند 

خیلی از کشورها دو تیم را روانه مسابقات بین المللی کنیم 

اما باید شرایط کشورمان را در نظر داشته باشیم. در خیلی 

از رقابت ها همه هزینه ها با کشـــور میزبان است و ما فقط 

باید بلیت بخریم اما بازهم به مشکل می خوریم. الان آقای 

عمادی از جیب هزینه می کند تا مشکلی به وجود نیاید.« 

رودکـــی در پایـــان دربـــاره جدل بـــه وجود آمـــده بین 

فوتبالیســـت های تیـــم ملـــی و بهداد ســـلیمی گفت: 

»فوتبالیســـت های ملی پوش ما هم ســـرباز این مملکت 

هســـتند اما ما بچه های رشته های انفرادی حرف مان این 

اســـت که عملکرد یک رشته یا ورزش به مدال آوری یا روی 

سکو رفتن آنها مربوط می شود. همه ما می دانیم که فوتبال 

توســـط عموم مردم جهان ورزش اول اســـت. در این رشته 

پول بیشتری هست؛ بیزینس هست، سیاست موج می زند 

و طرفداران فراوانی دارد. من حرف های بهداد ســـلیمی را 

کاملا تایید نمی کنم و او نباید پرخاش می کرد اما ری اکشن 

بازیکنان فوتبال هم جالب نبود. آنها هجمه سنگینی را به 

بهداد وارد کردند. بهداد نزدیک به ۱5 مدال المپیک، جهان 

و مسابقات و بازی های آسیایی را در کارنامه اش دارد و یک 

چهره ماندگار در ورزش ما به حساب می آید. بهداد در ادامه 

آن پســـت را پاک کرد و متوجه شد که تند حرف زده است. 

چهار فوتبالیست سرشناس نباید تخریبی کار می کردند. 

از امثال حاج صفی، طارمی و انصاری فرد انتظار نداشتم. 

من نه به عنوان یک ورزشی بلکه به عنوان یک آدم معمولی 

از نتایج به دست آمده ناراحت می شوم. شما بفهمید که این 

تیم برای رفتن به یک چهارم 5۰۰ هزار دلار گرفته ناراحت 

نمی شـــوید؟ ۱5 بازیکنی که درنهایت هیچ نتیجه ای هم 

نگرفته اند. بهداد ناراحتی اش بابت تبعیض هایی است که 

صورت گرفته بود. حالا این حرف ها را باید تمام کنیم. نباید 

به این شـــکاف دامن بزنیم. امیدوارم بزرگ ترهای ورزشی 

بیایند و ماجرا را حل و فصل کنند.«

گتوزو: علاقه ای به هدایت پیاتک ندارم!

گنارو گتوزو، ســـرمربی جوان میلان، رم را حریفی خطرناک برای 

تیمش قلمداد کرد. بعد از قبول شکست سنگین 7 بر یک 

برابر فیورنتینا در کوپـــا ایتالیا، رم برابر میلان به میدان 

خواهد رفت اما گتوزو رقابت های سری آ با کوپا ایتالیا 

را متفاوت می داند. گتوزو گفت: »رم طی این سال ها 

همیشه عملکرد خوبی ارائه داده است. آنها بازیکنان 

بزرگی در ترکیب داشته و دی فرانچسکو سال هاست 

بـــه خوبی در این تیم کار می کند و ما باید خیلی مراقب 

این تیم باشیم. کوپا ایتالیا رقابتی دیگر است و دیدار ما 

با رم نسبت به بازی قبل این تیم متفاوت خواهد بود. آنها 

تیمی قوی بوده و بازیکنان خوبی دارند و این مسابقه برای 

میلان بسیار دشوار خواهد بود اما من می خواهم همین 

میل به پیروزی را در تیم خود ببینم. من ترجیح می دهم 

کریشتوف پیاتک بیشتر با غریزه خود عمل کند و خیلی 

علاقه ای به دادن اطلاعات و هدایت او ندارم.« 

دوری عزت اللهی از میادین به ۳ ماه رسید

هافبک ایرانی ردینگ انگلیس در دیدار برابر آســـتون ویلا 

جزء فهرســـت تیمش نبود. در ادامه بازی های هفته سی ام 

چمپیونشیپ انگلیس، تیم ردینگ که سعید عزت اللهی 

را برای هجدهمین دیدار پیاپی در لیســـت خود 

نمی دید، در مادِیســـکی استادیوم پذیرای 

تیم رده یازدهمی آســـتون ویلا بود. 

یـــاران عزت اللهی که در ۱3 

هفته گذشـــته چمپیونشیپ 

انگلیس تنها یک برد کسب کرده اند و در دو 

مسابقه اخیرشان یک شکست و یک تساوی داشته اند، 

مجددا موفق نشدند به پیروزی دست یابند و با تساوی 

بدون گل متوقف شـــدند تا ۲5 امتیازی و در جایگاه 

بیســـت ودوم جدول بمانند. ســـعید عزت اللهی که با 

مصدومیت شدیدی مواجه شده و در ۱۸ مسابقه اخیر 

ردینگ حضور نداشته، در فهرست تیمش مقابل آستون 

ویلا دیده نمی شد تا دوری او از میادین به سه ماه برسد. 

برگزاری مسابقات سبک رزمی نیرو به مناسبت دهه فجر

مسـابقات کشـوری سـبک رزمی نیرو به مناسـبت گرامیداشـت ایام دهه 

فجر در روزهای جمعه پنج و ۱۲ بهمن ماه در تهران برگزار شد. این دوره 

از مسـابقات از لحاظ تنوع اسـتایل و رده های سـنی شرکت کننده در نوع 

خـود کـم نظیـر و از لحـاظ اسـتاندارد برگـزاری بنـا بـه اذعـان مسـئولان و 

مدعویـن، جـزء منظم تریـن، بـا اخلاق تریـن و با کیفیت ترین سـبک های 

کشـور به شـمار می رود

 شـعار و هـدف اصلـی ایـن دوره از مسـابقات جـا انداختـن مفهـوم رقابت 

در نیـرو بـود و همـه شـرکت کنندگان در فضایـی دوسـتانه و پرهیجـان بـه 

رقابتـی تنگاتنـگ در گروه هـای خـود پرداختنـد. طراحـی چهار اسـتایل 

در بخش هـای حـرکات انفـرادی، حـرکات گروهـی، مسـابقات تنفسـی و 

شکسـتن اجسام سـخت و مبارزه نمایشـی برای پنج رده سـنی و برگزاری 

رقابت های ویژه مربیان از نکات قابل توجه این دوره از مسابقات کشوری 

سـبک نیـرو بـود کـه در راسـتای هـدف اصلی این رشـته یعنـی در اختیار 

قرار دادن فرصت مسـاوی برای همه افراد در هر سـن و شـرایطی اسـت . 

در پایـان ایـن رقابت هـای سـنگین و هیجان انگیـز بـه شـرکت کنندگان 

حائـز رتبه هـای اول تـا سـوم در هـر رده، مـدال، لـوح تقدیـر و جوایـزی به 

رسـم یادبـود اهدا شـد. سـبک رزمـی نیرو، به عنـوان یـک ورزش ایرانی با 

دارا بـودن کلاس هـای متعـدد ویـژه کـودکان و نوجوانان، بانـوان و آقایان 

بـا بهره گیـری از دانـش مربیـان مجـرب، سال هاسـت کـه بـه آمـوزش 

فنـون دفـاع شـخصی و تکنیک هـای تنفسـی بـه عمـوم علاقه منـدان 

مشـغول است. 

فوتبال اروپا

منهای فوتبال

گزارش »فرهیختگان« از توجه بین المللی به یک رشته خاص

فوتبال یا صنعت؟

مارک هامسیک، رکورددار گلزنی باشگاه ناپولی قصد دارد 

از این تیم جدا شود و کارلو آنچلوتی، سرمربی ناپولی 

فاش کرد که هامسیک در حال مذاکره با باشگاهی 

چینی برای انتقال به لیگ چین است. 

کارلو آنچلوتی پیرامون جدایی هامسیک گفت: »بین 

ناپولی و یک باشگاه چینی صحبت هایی در جریان 

است و ما با خود بازیکن در حال بررسی پیشنهاد طرف 

چینی هستیم. باشگاه ناپولی احترام بسیار زیادی برای این بازیکن 

قائل است. او در اینجا تاریخ سازی کرده ولی اگر می خواهد تجربه 

جدیدی داشته باشد ما این اجازه را به او خواهیم داد.« 

اوله گنارسولسشر، سرمربی موقت منچستریونایتد، می گوید باشگاه سابق او، 

باشگاه نروژی مولده، که سولسشر برای به دست گرفتن سکان هدایت یونایتد 

آن را ترک کرد و راهی انگلســـتان شد، به او پیام داده که از دوران سرمربیگری 

موقت در یونایتد لذت ببرد و در این نقش موفق شود، یا به عبارت دیگر باشگاه 

نروژی از او نمی خواهد که به نروژ بازگردد. 

سولسشـــر گفت: »وقتی به مالک باشـــگاه مولده زنگ زدم و گفتم که یونایتد 

من را می خواهد چون او همیشـــه می دانست که رویای من چیست، گفت برو 

و از حضور در آنجا لذت ببر. نیازی به برگشـــتنت نیست. هر دو مالک باشگاه 

برای من آرزوی موفقیت کردند چون می دانستند این چیزی است که سال ها 

رویایش را در سر داشتم.« 

به گزارش رســـانه های ایتالیایی، آ ث میلان قصد دارد به تلاش های خود برای 

جذب ممفیس دیپای، بازیکن سابق منچستریونایتد و ستاره امروز لیون ادامه 

داده و او را تابســـتان امسال میلانی کند. دفعه قبل که آث میلان برای جذب 

دیپای اقدام کرد، مبلغ بسیار بالایی که ژان میشل آولاس، رئیس باشگاه لیون 

برای او اعلام کرد، مانع از امضای قرارداد بین دو باشـــگاه شـــد. اما میلان آن 

روزها با مشـــکلات مالی دست وپنجه نرم می کرد ولی این روزها اوضاع باشگاه 

از نظر مالی بر وفق مراد اســـت. حالا که روسونری در ماه ژانویه نتوانسته یک 

وینگر، پســـتی که به شـــدت به آن احتیاج دارد را جذب کند، مصمم است که 

در تابســـتان آینده هر طور شده دیپای را به میلان بیاورد تا فصل آینده در این 

پست با مشکل مواجه نباشد. 

میلان مصمم برای جذب ستاره هلندی لیون آقای گل تاریخ ناپولی، ساز جدایی کوک کرد سولسشر: باشگاه نروژی ام گفت برو و برنگرد

رودکی در گفت وگو با »فرهیختگان«:

هجمه فوتبالی ها علیه بهداد جالب نبود

در پایان مسابقات شطرنج قهرمانی کشور علیرضا فیروزجا به عنوان قهرمانی و پویا 

ایدنی به عنوان نایب قهرمانی رســـیدند. دور یازدهم و پایانی مسابقات قهرمانی 

مردان ایران به میزبانی بوشـــهر برگزار شـــد. علیرضا فیروزجـــا که در دور دهم با 

تســـاوی مقابل آرین غلامی قهرمانی خود را مســـجل کرده بود در دور پایانی نیز 

مقابل مهدی غلامی اوریمی به پیروزی رسید و با کسب ۹ امتیاز به عنوان قهرمانی 

این مسابقات دست یافت. 

همچنین در دور پایانی پویا ایدنی مقابل امیررضا پوررمضانعلی و مرصاد خداشناس 

مقابل پوریا درینی به تســـاوی رســـیدند. پویا ایدنی باکسب 7/5 امتیاز به عنوان 

نایب قهرمانی این مسابقات رسید و مرصاد خداشناس نیز با 6/5 امتیاز سوم شد. 

آرین غلامی، پوریا درینی، آرش طاهباز، امیرضا پوررمضانعلی، مسعود مصدق پور، 

احســـان قائم مقامی، آرش داغلی، مهدی غلامی اوریمی و امیرمسعود مرادی در 

رده های چهارم تا دوازدهم این مسابقات قرار گرفتند. 

جلســـه کمیته فنی فدراسیون قایقرانی با گزارش مربیان تیم های ملی آب های 

آرام و روئینگ و انتخاب مربیان کانوپولو برگزار شد. جلسه کمیته فنی قایقرانی 

با حضور سرپرســـت فدراسیون برگزار شـــد. در این جلسه درخصوص انتخاب 

مربیان تیم های ملی کانوپولو با توجه به زمان باقی مانده تا مســـابقات قهرمانی 

آســـیا که به میزبانی کشـــورمان برگزار می شـــود، پس از بررسی رزومه مربیان 

مطرح تصمیم گیری شد. براین اساس اشکان صیادی سرمربی مردان در بخش 

بزرگسالان، الهه عمرو ســـرمربی بانوان در بخش بزرگسالان، مصطفی حق جو 

ســـرمربی مردان در بخش جوانان و دلارام مرزآبادی ســـرمربی بانوان در بخش 

جوانان با رای اعضای کمیته فنی انتخاب شدند. 

در ادامه جلسه با تصمیم اعضا مقرر شد، اردوی تیم های ملی روئینگ و آب های 

آرام بانوان با دعوت از نفرات منتخب از ٢٣ بهمن ماه آغاز و پس از دو هفته تست 

انتخابی برای تشکیل اردوهای مراحل بعد برگزار شود. 

فدراســـیون دوومیدانى با احسان حدادى به توافق نسبى رسیده و این ورزشکار 

احتمـــالا اردوى یک ماهه اى در آمریکا برگزار مى کند. احســـان حدادى که بعد 

از کســـب چهارمین مدال طلاى خود در بازى هاى آسیایى ٢٠١٨ با فدراسیون 

دوومیدانى به اختلاف خورد، در ماه هاى اخیر به دلیل نداشتن مربى در بلاتکلیفى 

به ســـر برده اســـت. در چند ماه اخیر حدادى و فدراسیون دوومیدانى به خاطر 

مســـائل مالى به اختلافات شدیدی خوردند و پاى رئیس کمیته ملى المپیک هم 

به این ماجرا باز شـــد. حالا خبر مى رســـد با پادرمیانى صالحى امیرى، حدادى با 

کیهانى رئیس فدراســـیون دوومیدانى به توافق نســـبى دست یافتند. در همین 

راســـتا طبق برنامه ریزى صورت گرفته احتمالا احسان حدادى اواخر بهمن ماه به 

آمریکا سفر مى کند تا اردوى یک ماهه اى در این کشور برگزار کند. مراحل بعدى 

اردوهاى قهرمان پرتاب دیسک آسیا در جزیره کیش و سپس در یکى از کشورهاى 

اروپایى برگزار مى شود. 

احسان حدادى یک ماه به آمریکا مى رودمربیان تیم های ملی کانوپولو انتخاب شدندپایان شطرنج قهرمانی کشور با قهرمانی فیروزجا

۰۰:۰۰پایان غلط گیری۰۰:۰۰شروع غلط گیری۰۰:۰۰پایان صفحه آرایی۰۰:۰۰شروع صفحه آرایی
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فرشتگان کوچک و یک حرکت بزرگ

  

اولین دوره مســـابقات فوتســـال جام پان)شـــرکت پیشـــرو ارتباطات 

 نویـــن( به مناســـبت دهه مبارک فجر و با هدف حمایـــت از افراد دارای 

ســـندرم داون توسط شرکت پیشـــرو ارتباطات نوین با حضور ۲۴ تیم از 

ارگان ها، ســـازمان های دولتی و خصوصی و بـــا حضور تیم هایی چون 

تیم خبرنگاران، اداره کل اســـتاندارد تهران، برنامه نود، پیشرو ارتباطات 

نویـــن، فرادیس البرز، شـــاپرک، فناوا کارت، مبنا فرتـــاک و تعدادی از 

بیمارستان های خصوصی تهران از هفت دی ماه آغاز شد و ۲۴ تیم حاضر 

در این مسابقات در هشت گروه سه تیمی گروه بندی شدند که در ادامه 

تیم های اول هر گروه مستقیم به جام بزرگ و تیم های دوم و سوم به جام 

کوچک صعود کردند. 

هفته پایانی این مسابقات روز جمعه ۱۲ بهمن ماه در سالن کشتیرانی و با 

حضور تیم فوتبال کانون سندرم داون و با اهدای هدایایی به رسم یادبود 

به این فرشـــتگان زمینی همراه بود و از نکات حائز اهمیت این مسابقات 

می توان به اهدای جایزه نقدی توســـط تیم قهرمان مســـابقات به کانون 

خیریه سندرم داون ایران اشاره کرد. 

ورزش و جامعه

بابکسرانیآذر
 مترجم
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